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عسکری| عضو شورای اسلامی شهر مشهد تأکید 

می کند که موفقیت کلان پروژه ای مانند قطارشهری،

از سلسله همراهی و هماهنگی های همه جانبه در 

دوره های مختلف شورای اسلامی شهر به دست 

آمده است؛ پروژه ای که اگر استارت خط دومش در 

شک در شورای ششم 
َ
شورای چهارم زده نمی شد، بی 

به فرجام خوش امروز نمی رسید. با حسن موحدیان 

که سه سال از دوره اخیر بر کرسی ریاست شورا تکیه 

زده است، درباره قطارشهری، پروژه های تحقق یافته 

و انتظارات از شورای ششم شهر گفت وگو کردیم که 

از نظر می گذرد.

این چهار سال فعالیت شورا به سرعت 
گذشت.

بلـه، واقعـا همین طـور بـود. شـورای ششـم در واقع بر 

پایه تجربیات شـوراهای پنجم، چهارم و سـوم بنا شد.

شـوراهای اولیـه به دلیـل نوپابـودن، بـا چالش هایی 

روبـه رو بودند و به مـرور زمان جایگاه خـود را در جامعه 

پیـدا کردند. مـا از تجربیات دوسـتان شـورای پنجم و 

چهـارم بهـره بردیم و نقـاط ضعف آن دوره ها را بررسـی 

کردیم تا از تکرار اشتباهات جلوگیری کنیم. همکارانم 

در شورای ششم تجربه کار اجرایی داشتند و تعدادی 

از آن ها کارمند شـهرداری بوده اند و به مسـائل شهری 

تسلط داشتند. خوشبختانه پیش از آغازبه کار رسمی 

شـورا، وظایـف هـر فـرد مشـخص بـود. ایـن امـر بـه ما 

کمـک کـرد تـا در مـاه اول فعالیـت، بـر مسـائل شـهر 

مسـلط شـویم و فهرسـتی از اولویت ها تهیه  کنیم.

در شروع کار، شورای ششم با پروژه های 
نیمه تمام زیادی روبه رو بود.

بله و یکی از راهبردهای اصلی ما، تکمیل پروژه های 

نیمه تمـام بـود. گاهـی از دولت هـا انتقـاد می شـود 

کـه پروژه هـای جدیـد را بـدون تکمیـل پروژه هـای 

نیمه تمـام، آغـاز می کننـد. مـا نمی خواسـتیم ایـن 

انتقـاد به مـا نیز وارد شـود. پروژه هایـی مانند تقاطع 

چهارسـطحی آزادگان و بخشـی از بزرگـراه آیـت ا...

هاشمی رفسـنجانی که از دوره هـای قبل نیمه تمام 

باقـی مانـده بودنـد، در اولویـت قـرار داشـتند و بـا 

تأمیـن اعتبار بـه بهره برداری رسـیدند. یکی دیگر از 

راهبردهـای ما، جبران ناترازی ها و عقب ماندگی ها 

در مناطق مختلف شهر بود. کمبودهایی در حاشیه 

شـهر وجود داشـت که باید به نحوی جبران می شد.

در اولیـن جلسـه شـورای اسـلامی شـهر، پروژه های 

زودبـازده را تصویـب کردیـم. هـدف مـا ایـن بـود کـه 

بـا نظـر مـردم، نیازهـای هـر محلـه را شناسـایی و بـر 

اسـاس آن، پروژه ها را اجـرا کنیم. حتـی در مواردی،

پروژه هایـی را اجـرا کردیـم که در اولویت شـهرداری 

نبود، امـا مردم بـه آن نیاز داشـتند.

یکی از پروژه های شاخصی که پس از سال ها 
با تلاش  شورای ششم به فرجام رسید،

راهگشایی در دل پادگان مشهد بود.
ایـن مطالبه عمری به درازای هجده سـال داشـت و با 

پیگیری های شـهردار وقت و حمایت شـورای ششـم 

حـل شـد. چهارصد هکتـار زمیـن تعیین تکلیف شـد 

کـه به طـور عمـده بـه فضـای سـبز و معابـر اختصاص 

یافـت. شـهرداری از ایـن موضـوع سـود مالی کسـب 

نکـرد و هدف مـا ایجاد رفاه و آسـایش برای مـردم بود.

اسـتقبال مـردم نیـز از بازگشـایی ایـن فضـا بسـیار 

دل گرم کننـده بـود. بازگشـایی های دیگر هـم انجام 

شـد؛ بـرای شـهرک شـهیدباهنر دسترسـی جدیـد و 

مطلوبـی از طریق بولـوار بصیرت ایجاد شـد. انتهای 

مصلـی را هم ادامـه دادیم و بازگشـایی جدیـد ایجاد 

شـد. دسترسـی های دیگـر هـم ایجـاد شـد کـه ایـن 

مجـال اجـازه پرداخـت بـه آن را نمی دهد.

فاز یک خط۳ مترو نیز پروژه ویژه ای بود که 
به سرانجام رسید.

با توجه به اینکه یکی از اولویت های ما کاهش آلودگی 

هوا و ترافیک شهر بود، همه اعضای شورا برای کار 

تمام عیار روی پروژه مترو اتفاق نظر داشتیم. البته باید 

از شورای چهارم هم تشکر کنم که خط۲ قطارشهری 

را راه اندازی کردند. بی شک اگر این اتفاق نمی افتاد،

ما به این زودی نمی توانستیم بخشی از کار خط۳ را 

تکمیل کنیم. در آن شورا، ساخت هر کیلومتر مترو 

۲۰۰میلیارد تومان تمام می شد، اما اکنون این رقم 

بین ۴هزار تا ۴هزارو۵۰۰ میلیارد تومان هزینه دارد.

برای ما خیلی مهم بود که اتصال مترو به حرم در دوره 

ششم شورا انجام شود. بسیاری از زائران و مجاوران 

مایل اند با مترو یعنی سریع و ارزان به حرم بروند.

مسیر خط۳ مترو هم از بین محلات متوسط شهر و 

حتی محلات محروم می گذرد و ضرورت راه اندازی 

این خط را دوچندان کرده بود.

به عبارتی همه تمرکز شورای ششم در 
سیستم ریلی روی فاز یک خط۳ است.

به جای «همه»، بهتر است از کلمه «بیشتر» استفاده 

کنیم. همین حالا حفاری های خط۴ مترو در حال 

انجام و از سرعت خوبی هم برخوردار است. ادامه 

حفاری خط به سمت امیریه هم در حال انجام است 

و امیدواریم به نتیجه مطلوبی برسد.

نیم سند تعیین تکلیف بخش  ا می تو
زیادی از طرح های تفصیلی را هم به نام 

این شورا بزنیم.
بله. در بحث شهرسازی در این دوره با تعیین تکلیف 

تعدادی از طرح های تفصیلی، مصیبت و گرفتاری 

مردم برای ساخت وساز هم تعیین تکلیف شد. بخش 

زیادی از این راهگشایی مربوط به توس بود که تکلیف 

اهالی این منطقه برای حل مشکلات سال های گذشته 

روشن شد.

عضو شوراى اسلامى شهر مشهد :
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